



ISSN 1009-9727

CN 46-1064/R

中国热带医学

ZHONG GUO REDAI YIXUE

2012年3月 第12卷 第3期 Mar 2012 Vol. 12. No.3

主管 中华人民共和国卫生部
主办 中华预防医学会
海南省疾病预防控制中心

CTM

CHINA
TROPICAL MEDICINE

中国科技核心期刊
美国化学文摘社期刊收录
Medline, Global Health等收录
中国核心期刊(遴选)数据库收录
中国生物医学文献数据库来源期刊
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊
《CAJ-CD规范》执行优秀期刊
中文科技期刊数据库全文收录
中国期刊全文数据库收录

ISSN 1009-9727

03>



中华预防医学会系列杂志
SERIAL JOURNAL OF CHINA PREVENTIVE MEDICINE ASSOCIATION

3

2012

中国热带医学

ZHONGGUO REDAI YIXUE

月刊 2001 年创刊 第 12 卷 第 3 期 2012 年 3 月 18 日出版

主 管

中华人民共和国卫生部

主 办

中华预防医学会

海南省疾病预防控制中心

编 辑

中国热带医学编辑委员会

出 版

中国热带医学杂志社

地址:中国海南省海口市海府路 44 号

邮政编码:570203

电话:(86)-0898-65377298、65326675

传真:(86)-0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmfff@vip.163.com

ctmfff@163.com

网 址:http://www.cntrpmed.com

社 长

杜建伟

主 编

杜建伟

副 主 编

王善青、崔宜庆(常务)

编辑部主任 崔宜庆(兼)

副 主 任 符式刚

发 行

中国热带医学杂志社

广告经营许可证:琼工商广字 121 号

中国标准刊号:ISSN 1009-9727
CN46-1064/R

印 刷

海南世知印刷工业有限公司

定 价

每期 15.00 元

全年 12 期共 180.00 元

定 购

全国各地邮政局:邮发代号:84-20

邮 购

中国热带医学杂志编辑部

中国海南省海口市海府路 44 号

邮编:570203

电话:0898-65377298、65326675

传真:0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmfff@163.com

2012 年版权归中国热带医学杂志社所有
(如有印装质量问题请与编辑部联系更换)

目 次

消除疟疾专栏

- 粤桂琼三省区流动人口疟疾联合管理广东区效果评价 林荣幸,张贤昌,潘波,等(259)
- 海南省全球基金疟疾 NSA 项目实施一年分析 陈春香,王光泽,王善青,等(263)
- 西藏墨脱县 1981~2010 年疟疾流行特征分析 卓玛央金,吴晓丽,王洪举,等(265)
- 广西上思县 1988~2008 年疟疾监测及防治效果分析 韦海艳,黄必超,龚伟荣,等(268)
- 云南梁河县 2001~2011 年疟疾流行及防治效果评价 尹文邦,冯怀基,柯自富,等(270)
- 海南乐东县 2006~2010 年流动人口疟疾感染情况分析 李海山(273)
- 海南陵水县 1992~2011 年流动人口疟疾防治分析 李兴智,占达天(275)
- 海南定安县 2008 年全球基金疟疾项目基线调查 陈春苗(277)
- 海南三亚市 2001~2010 年流动人口疟疾疫情分析 罗丕泽,李朝勇,周淑娟,等(278)
- 广西陆川县 1991~2010 年流动人口疟疾管理监测分析 丘小鹏,杨福锦,刘洪卫(280)
- 广西河池市 2010 年输入性疟疾疫情分析 冯延新,蒋智华(283)

论 著

实验研究

- 恙虫病合并慢性血吸虫病发病特点及恙虫病的分型 亚红祥,王静林(285)
- 转铁蛋白与 Bel-7402 肝癌细胞耐药性关系的研究 谭文彬,周广起,王霄,等(288)

紫外线对 SLE 白介素 -6 和白介素 -10mRNA 表达的影响	徐文英,郭庆(290)
家蝇抗菌肽 Cecropin 对人源性肿瘤细胞增殖与凋亡的影响	金小宝,龚水明,蒲俏虹,等(293)

现场研究

时间序列模型拟合广西麻疹发病趋势的应用研究	潘姣姣,董柏青,吕炜,等(296)
深圳市龙岗区 2005 ~2010 年痢疾流行病学分析	叶伟雄(299)
咸宁市血吸虫病综合防治效果分析	陈子敏,易靖(302)
海南省医防合作提高肺结核患者发现工作评价	林勇(306)
北京市 153 株沙门菌多重耐药性及流行病学特征分析	张新,曲梅,刘桂荣,等(309)
学龄前儿童营养不良与微量元素缺乏病例对照研究	陈一露,赵丽娟,谢巧珍,等(312)
福建省泉州市 2005 ~2011 年梅毒流行病学分析	郑海红,王家春(315)
深圳市龙岗区 2005 ~2010 年血源及性传播疾病流行特征	杨永平,曹桂华,陈妹县(318)
提取陈旧血液标本中 DNA 的三种方法比较	刘正旺,云美玲,钟江华,等(321)
北京市西城区 2011 年甲型 H1N1 流感血清流行病学调查	刘潇潇,张震,初艳慧,等(324)

临床研究

HIV/AIDS 患者合并分枝杆菌感染及耐药性分析	黄丽玲,廖光付,唐柳生,等(327)
两种 α -地中海贫血检测方法的应用探讨	杨生宙,黄梅霞,李祥顺,等(330)
类风湿关节炎患者血清多肽的 MALDI-TOF-MS 检测分析	文锦丽,戴勇,黄礼玲,等(333)

短篇论著

MODS 患者血清铜蓝蛋白测定的意义	胡志华,陈勉,饶平(336)
病例选择和标本保存对流感病毒分离率的影响	胡青坡,宋海红(338)
两种培养基在甲真菌病诊断中的对比研究	张华丽,廉翠红,张书岭(340)
鲍曼不动杆菌的临床分布与耐药性监测	赖映君,吴劲松,杨健(342)
肝脏疾病患者游离甲状腺激素测定分析	何煦芳,高冬梅(345)
吸入性苯染毒小鼠模型建立的初步探讨	刘秋英,张碧珠,宋向荣,等(347)
华支睾吸虫感染的临床特征分析	张文洁,聂俊峰,苏永嘉(349)
hs-CRP、Fbg 和 D-二聚体在老年 COPD 患者中的临床意义	孙秀丽,王丽华(351)
冠心病心绞痛患者血清脂联素水平的改变及临床意义	黎材心,王庭学(353)
胰激肽原酶联合葡萄糖酸锌片治疗弱精子症的临床研究	檀大葵,谢伟,刘琼东,等(355)
人参皂甙 Rg3 与化疗联合治疗晚期乳腺癌的临床观察	许鸿雁,庄庆媛(357)

研究进展

- 中国大学生吸烟危险因素的 Meta 分析 雷春萍,熊鸿燕(360)
- 胃癌干细胞研究进展 蒋思卿,彭大为,何立香,等(366)

经验交流

- 垂体腺瘤与信号传导机制异常 费毅(370)
- 惠州市市售食品使用食品添加剂调查 江穗宁,邵月梅,殷国英(372)
- 广州第 16 届亚运会指定餐饮接待单位食品卫生状况分析 彭志丽,丛黎达,林晓华(374)
- 婴儿麻疹 23 例分析 郭熙英,努尔古丽,彭怡(376)
- 应用处方点评管理规范对某院门诊处方评价与分析 朱灿阳(378)
- 海南省九个农场橡胶工人死因回顾性调查 王燕萍,姚中吉,何海武,等(381)
- 幼年性黄色肉芽肿病理分析 邹兰英,李军川,陈廷煊,等(384)
- 结核病并发剥脱性皮炎型药疹 1 例分析 陈莉(387)
- DC - CIK 细胞免疫联合化疗治疗晚期胃癌 1 例 史颖,彭大为(272)

其它

- 征订启事 本刊编辑部(262)
- 统计学符号的用法 本刊编辑部(282)

[期刊基本参数]CN46-1064/R*2001*m*A4*128*ch+en*p*¥15.00*1500*50*2012-3

本期责任编辑:吴中菲

CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly

Established in 2001

Volume 12, Number 3

March, 2012

Responsible Institution

Ministry of Health of the
People's Republic of China

Sponsors:

China Preventive Medicine Association
& Hainan Provincial Center for Disease
Control and Prevention

Editing:

The Editorial Board of China Tropical
Medicine

Address:

No. 44 Haifu Road, Haikou, Hainan
570203,

The People's Republic of China

Tel: (86) -0898-65377298, 65326675

Fax: (86) -0898-65322196 (Automatic)

E-mail: ctmfff@163.com
ctmfff@vip.163.com

website: <http://www.cntropmed.com>

Director of Editorial Committee

DU Jian - wei

Editor-in-Chief:

DU Jian - wei

Managing Editor-in-Chief:

WANG Shan - qing, CUI Yi - qing

Chief of Editorial Department:

CUI Yi - qing

Printing

Hainan Shizhi Printing Industry Co. Ltd.

Price

Domestic: RMB 15.00 per issue

Overseas: \$ 10.00 per issue

Subscription: Local post office

Mail-order: The Editorial Department of
China Tropical Medicine

ISSN: 1009-9727

CN: 46-1064/R

CONTENTS

MALARIA ELIMINATION

Effect of intersectoral malaria control among floating population in Guangdong area of three - province joint prevention.

..... LIN Rong - xing, ZHANG Xian - chuang, PAN Bo, et al. (259)

Results of malaria control in Hainan Province a year after implementation of Global Fund Malaria Project.

CHEN Chun - xiang, WANG Guang - ze, WANG Shan - qing, et al. (263)

Analysis of malaria epidemic in Motuo County, Tibet in 1981 ~ 2010. ...

ZHUOMA Yang - jin, WU Xia - li, WANG Hong - Ju, et al. (265)

Results of malaria control and monitoring in Shangsi County of Guangxi in 1988 ~ 2008.

WEI Hai - yan, HUANG Bi - chao, GONG Wei - rong et al. (268)

Malaria prevalence and control results in Lianghe county in 2001 ~ 2011.

..... YIN Wen - bang, FENG Huai - ji, KE Zi - fu, et al. (270)

Malaria infection in mobile population at Ledong Li Ethnic Group Autonomous County in 2006 ~ 2010.

LI Hai - shan (273)

Malaria management of mobile population in Lingshui County in 1992 ~ 2011.

LI Xing - zhi, ZHAN Da - tian. (275)

Baseline survey of malaria situation in Dingan County in 2008.

..... CHEN Chun - miao. (277)

Analysis on effect of malaria surveillance of mobile population in Luchuan county in 1991 ~ 2010.

..... QIU Xiao - peng, YANG Fu - jin, LIU Hong - wei. (278)

Analysis of imported malaria infections in Hechi City in 2010.

..... FENG Yan - xin, JIANG Zhi - hua. (280)

Analysis of malaria infection in mobile population in Sanya City in 2001 ~ 2010. ...

LUO Pi - ze, LI Chao - yong, ZHOU Shu - juan, et al. (283)

ORIGINAL ARTICLES

EXPERIMENTAL STUDY

Analysis of scrub typhus patients complicated with chronic schistosomiasis.

..... YA Hong - xiang, WANG Jing - lin (285)

The relationship between transferrin and drug resistance of BEL - 7402 hepatocellular carcinoma cell line.

..... TAN Wen - bin, ZHOU Guang - qi, WANG Xiao, et al. (288)

- Effect of ultraviolet ray on expression of IL6 and IL10mRNA in peripheral blood monocytes of systemic lupus erythematosus cases. XU Wen - ying, GUO Qing. (290)
- Effect of antimicrobial peptide cecropin of *Musca domestica* on proliferation and apoptosis of human tumor cell. ...
..... JIN Xiao - bao, LI Xiao - bo, ZHU Jia - yong, et al. (293)

INVESTIGATION

- Applied research of time series model on trend of measles incidence in Guangxi.
..... PAN Jiao - jiao, DONG Bo - qing, Lü Wei, FU Zhi - zhi (296)
- Epidemiological analysis of dysentery in Longgang District in 2005 ~ 2010. YE Wei - xiong. (299)
- Effectiveness of comprehensive control of schistosomiasis in Xianning City. CHEN Zi - min, YI Jing. (302)
- Evaluation of TB case finding by general hospitals in cooperation with TB control insitutions in Hainan Province. ...
..... LIN Yong. (306)
- Epidemiological characteristics and multidrug resistance of 153 Salmonella strains isolated in Beijing.
..... ZHANG Xin, QU Mei, LIU Gui - rong, et al. (309)
- Case control study on the correlation of malnutrition prevalence in preschool children with trace elements.
..... CHEN Yi - lu, ZHAO Li - juan, XIE Qiao - zhen, et al. (312)
- Epidemiological analysis of syphilis infection in Quanzhou City in 2005 - 2011.
..... ZHENG Hai - hong, WANG Jia - chun. (315)
- Epidemic characteristics of blood - borne and sexually transmitted disease in Longgang District of Shenzhen, 2005 ~ 2010. YANG Yong - ping, CAO Gui - hua, CHEN Mei - xuan. (318)
- Comparison of three methods for human genomic DNA extraction for long - term stored whole blood.
..... LIU Zheng - wang, YU Mei - ling, ZHONG Jiang - hua, et al. (321)
- Seroepidemiology survey of influenza A (H1N1) in Xicheng District of Beijing in 2011.
..... LIU Xiao - xiao, ZHANG Zhen, CHU Yan - hui, et al. (324)

CLINICAL RESEARCH

- Analysis of HIV/AIDS patients with mycobacterium infection and drug resistance.
..... HUANG Li - ling, LIAO Guang - fu, TANG Liu - sheng, et al. (327)
- Diagnosis of α - thalassemia. YANG Sheng - zhou, HUANG Mei - xia, LI Xiang - shun, et al. (330)
- A proteomic study of serum peptidome patterns of human rheumatoid arthritis based on MALDI - TOF mass spectrometry analysis. WEN Jin - Li, DAI Yong, HUANG Li - lin, et al. (333)

SHORT ARTICLE

- Significance of detection of serum ceruloplasmin in diagnosis of MODS patients.
..... HU Zhi - hua, CHEN Mian, RAO Ping. (336)
- Effect of case selection and preservation of specimen on the isolation of influenza virus.
..... HU Qing - po, SONG Hai - hong. (338)
- Comparison of value of two medias in diagnosis of onychomycosis.
..... ZHANG Hua - li, LIAN Cui - hong, ZHANG Shu - ling. (340)
- Clinical distribution and drug resistance of *Acinetobacter baumannii*.
..... LAI Ying - jun, WU Jin - song, YANG Jian. (342)

- Clinical significance of determination of serum thyroid hormone in patients with liver diseases. HE Xu - fang, GAO Dong - mei. (345)
- Preliminary study on establishment of model induced by inhalation of benzene in mice. LIU Qiu - ying, ZHANG Bi - zhu, SONG Xiang - rong, et al. (347)
- Clinical characteristics of clonorchiasis patients. ZHANG Wen - jie, NIE Jun - feng, SU Yong - jia. (349)
- Significance of variations of hs - CRP, fibrinogen and D - dimer levels in senile COPD patients. SUN Xiu - li, WANG Li - hua. (351)
- The change of serum concentrations of adiponectin in patients with angina pectoris. LI Cai - xin, WANG Ting - xue. (353)
- Clinical observation on effect of pancreatic kallikrein unite zinc gluconate on asthenozoospermia. TAN Da - xian, XIE Wei, LIU Qiong - dong, et al. (355)
- Clinical study on the efficacy of Ginsensode Rg3 combined with chemotherapy in treatment of breast cancer patients at advanced stage. XU Hong - yan, ZHUANG Qing - yuan. (357)

RESEARCH PROGRESS

- Meta - analysis on the risk factors of smoking among undergraduates in China. LEI Chun - ping, XIONG Hong - yan. (360)
- Advancement in research of cancer stem cells. JIANG Si - qing, PENG Da - wei, HE Li - xiong, et al. (366)

EXPERIENCE EXCHANGE

- Relationship between pituitary adenoma and signal pathway dysfunction. FEI Yi. (370)
- Survey of use of additives in foods sold in Huizhou City. JIANG Sui - ning, SHAO Yue - mei, YIN Guo - ying. (372)
- Hygienic inspection of foods designated for the 16th Asian Games in Guangzhou. PENG Zhi - li, CONG Li - da, LIN Xiao - hua. (374)
- Analysis of 23 infant measles cases. GUO Xi - ying. (376)
- Evaluating and analyzing the quality of out - patient prescriptions in one hospital by the prescription commenting standard of administration. ZHU Can - yang. (378)
- Survey of death causes of rubber workers in Hainan Province. WANG Yan - ping, YAO Zhong - ji, HE Hai - wu, et al. (381)
- Pathological analysis of juvenile xanthogranuloma. ZOU Lan - ying, LI Jun - chuan, CHEN Ting - xuan, et al. (384)
- Clinical analysis of a tuberculosis patient complicated with drug - induced exfoliative dermatitis. CHEN Li. (387)
- Treatment of gastric cancer case with DC - CIK in combination with chemotherapy. SHI Ying, PEPNG Da - wei. (272)